
\ 50% αυξημένη η δαπάνη φαρμακευτικής
Στοιχεία του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ, του ΟΓΑ και του Ο ΑΕΕ - ΤΑΕ για τη διετία 2004-2006

Q s και κατά
Α ύδηση in s  δαπάνηε των φ α ρ μάκων, που φθάνει το 50% σε ο ρ ισ μ έ ν ο ι Ασφαλιστικούε Οργανισμοί^ την τελευταία διετία, προκύπτει από επίσημα στοιχεία του υπουργείου Απασχόλησή και Κοινω νικά Προστασίαε. Τα στοιχεία αυτά εστά- λησαν από τουε εκπροσώπουε των διοικήσεω ν τριώ ν Ταμείω ν στον υπουργό Απασχόλησηε κατόπιν αί- τησηε για κατάθεση εγγράφων που υπέβαλε npos τον κ. Σ . Τ σ ιτου ρίδη  ο βουλευτήε του ΠαΣοΚ, πρώην υφυ- πουργόε YYdas κ. Ε. Ν ασιώ καε.Ο ι δ ιοικήσ ει των Ασφαλιστικών Οργανισμών από τιε οποίεε Ζητήθηκαν στοιχεία ήταν του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ, του ΟΓΑ και του ΟΑΕΕ - ΤΑΕ. Τη διετία 2004-2006 η φαρμακευτική δαπάνη εκτιμάται ότι παρουσιάζει αύδηση κατά 45% στον ΟΓΑ και 50% στον ΟΑΕΕ - ΤΑ Ε Ειδικότερα, για τον ΟΑΕΕ - ΤΑΕ καταγράφεται αύδηση τηε φαρμακευτικήε δαπάνηε κατά 24% τα έτη 2004-2005. Για την περίοδο 2005-2006 εκτιμάται ότι η δαπάνη θα παρουσιάσει αύδηση 31,3%. Για τον ΟΓΑ η αντίστοιχη αύδηση xns δαπάνηε των φαρμάκων είναι 23% και 20% (κατ’ εκτίμηση, καθώε το 2006 δεν έχει λήδει) και για το ΙΚΑ · ΕΤΑΜ 18,7% και 15,8%.Τα στοιχεία που παρουσίασε ο υπουργόε Απασχόλησή δείχνουν ότι οι δαπάνεε φαρμακευτικήε περίθαλ- ψηε του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ ήταν 1 .063.350.000 ευρώ το 2004, 1 .257.000.000 ευρώ το 2005 και

727.960.495 ευρώ το πρώτο εδάμηνο του τρέχοντοε έτουε. Οι φαρμακευτική δαπάνη του ΟΓΑ ήταν 555.984.052 ευρώ το 2004,682.935.451 ευρώ το 2005 και 585.506.919,46 ευρώ ωε τιε 10 Οκτωβρίου 2006. Τ έλοε, η φ αρμακευτική δαπάνη του Ο ΑΕΕ - ΤΑΕ ήταν 16.231.352,38 ευρώ το 2004, 2 0 .1 5 0 .6 2 8 ,5  ευρώ  το 2005 και 17.605.000 ευρώ ωε ns 31 Αυγούστου 2006.
«Η  παρατηρούμενη άνοδοε είναι 

δυνατόν να οφείλεται σε παράγο- 
ντεε όπωε η κυκλοφορία νέων και 
ακριβών φαρμάκων στην ελληνική 
αγορά, η εισαγωγή ακριβών φαρ
μάκων από το εΕωχερικό, καθώε και

η αύξηση του αριθμού των ασφαλι
σμένων μαε και του προσδόκιμου 
ίω ήε»  αναφ έρεται σε σχετικό έ γ γραφο του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ.

«Η κυβέρνηση τηε Νέαε Δήμο- 
κρατίαε, παραβλέπονταε το γεγονόε 
ότι δεν υπάρχει καμία ευρωπαϊκή 
χώρα που να μη διαθέτει λίστα φαρ
μάκων, λαϊκίζονταε απρόκλητα προ
χώρησε στην κατάργησή τηε λίσταε, 
αυίάνονταε κατακόρυφα τιε φαρ- 
μακευτικέε δαπάνεε, χωρίε κανένα 
ορατό όφελοε για τουε ασφαλισμέ- 
νουε» δηλώνει npos «Το Βήμα» ο  κ. Νασιώκαε. Οπωε επισημαίνει, «τα 
Ταμεία βρέθηκαν ήδη σε αδυναμία 
να ανταποκριθούν στο κόστοε των

φαρμακευτικών δαπανών, οι ρυθ
μοί συνεχώε αυξάνονται και η κα
τάσταση πλέον έφυγε από κάθε έλεγ
χο. Η  ανεξέλεγκτη συνταγογράφη- 
ση, η έλλειψη μηχανοργάνωσηε των 
Ταμείων και η συνεχώε αυξανόμε
νη προώθηση νέων κα ι ακρ ιβώ ν  
φαρμάκων αντί των κλασικών και 
δοκιμασμένων οδήγησαν τα Ταμεία 
στη σημερ ινή  κατάσταση. Η  Κ ο ι
νωνική Ασφάλεια είναι το πρώτο με
γάλο θύμα τηε αλλοπρόσαλληε κυ- 
βερνητικήε πολιτικήε».Ο  βου λευ τή$ Επικρατεία$ του ΠαΣοΚ, πρώ ην γενικόε γραμματέαε του Υπουργικού Συμβουλίου και του υπουργείου Εμπορίου κ. Σ . Κ ο σ μ ί-

Υ Π Ο Υ Ρ Γ Ε Ι Ο  Υ Γ Ε Ι Α ΣΑναδίπλω ση για την προμήθεια ανηδραστηρίων
Α λλαδε πλεύση χθεε η ηγεσία του υπουργείου Υγείαε ωε n p o s τη διαδικασία προμήθειαε αντιδραστηρίων και εγ κα τά σ τα σ ή  του Μοριακού Ελέγχου του Α ίματοε. Κατά τη χθεσινή συνεδρίαση τηε Διακομματική5 Επιτροπήε τη5 Βουλή5 απο- φασίστηκε η άμεση διεδαγωγή διεθνούε διάγω νισμού. Σημειώ νεται ότι oris προηγούμενεε τέσσ ε ρ α  σ υ ν ε δ ρ ιά σ ε ι τη$ Επιτροπήε ο υπουργό5 Υγεία5 κ. Δ . Α β ρ α μ ό π ο υ λ ο ε  έκανε λόγο για απευ- Geias διαπραγματεύσεΐ5 με x\s εταιρείε5, επικα-

λούμενο5 λόγου5 ασφαλεία5 xns δημόσιαε υγεία5. Η Διακομματική Επιτροπή αποφ άσισε ακόμη κα τά πλειοψ ηφ ία την έγκριση των τεχνικώ ν π ρ οδιαγραφώ ν για την πραγματοποίηση τηε προμή- Oeias των αντιδραστηρίων, όπωε αυτέ5 διατυπώθηκαν από τη Συμβουλευτική Επιτροπή Αιμοδο- o ia s  και εν συνεχεία ενεκρίθ ησαν από το Διοικητικό Συμβούλιο του Εθνικού Κέντρου Αιμοδοσίαε. Η επόμενη συνεδρίαση ορίστηκε για n s  6 Ν οεμβρίου 2006.

περίθαλψης
6 n s τονίΖει ότι ptxpis ενό5 σημείου η Pvo6os τη5 φαρμακευτικά δαπά- vns οφείλεται στην αύδηση του μέσου όρου Ζωήε και κατ' επέκταση στην κατανάλωση περισσοτέρω ν φαρμάκων, καθώ5 και στο γεγονό5 ότι εισέρχονται στην αγορά νέα φάρμακα. Αυτά είναι ακριβότερα διότι ενσωματώνουν υψηλέ s δαπάνεε πολύ- xpovns έρευναε. «Σε μεγάλο βαθμό 
όμωε» συνεχίΖει «η αύξηση οφείλε
ται στο γεγονόε ότι πολλά φάρμακα, 
μετά τη λεγάμενη κατάργηση τηε λί
σταε ή, καλύτερα, απελευθέρωσή 
τηε, συνταγογραφούνται και παρέ
χονται σε τιμέε υψηλότερεε αυτών 
με τιε οποίεε δίδονταν πριν από τιε 
εκλογέε του 2004».Από την πλευρά του ο καθηγητή5 Οικονομικών τηε Υγείαε κ. I. Κυριό- πουλοε σημειώνει ότι το κόστοε για την Υγεία ανέρχεται επειδή οι τεχνολογικέ ε εισροέε που απαιτούνται για την αντιμετώπιση τηε νόσου είναι πε- ρισσότερεε και πλέον δαπανηρέε από ποτέ. «Η δαπάνη για τη φαρμακευ
τική περίθαλψη» προσθέτει «ακο
λουθεί τον γενικό κανόνα και γ ι'αυ
τό ενοχοποιούνται κυρίωε τα τεχνο- 
λογικώε προηγμένα νέα φαρμα  
κευτικά προϊόντα τα οποία αντικα
θιστούν παραδοσιακά σκευάσματα. 
Ακόμη οφείλπαι στην ανεπάρκεια 
των συμβατικών εργαλείων άσκη- 
σηε πολιτικών ελέγχου του κόστουε 
στον υγειονομικό τομέα».Ελενα Φυντανιδου
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Yyeias και του ϋϋνικου Οργανισμού Φαρμάκων Ηα οιατιοενιαι και απο τα ιδιωτικά φαρμακείαΦαρμάκι για Ταμεία και ασφαλισμένοι̂
Καταργεΐται η λίστα, ανίάνεται η τιμή των φαρμάκων

ΑυΣήσεκ eras ιιμέθ των φαρμάκων κατά 8%-10%, που θα επιβαρύνουν αοθενείε και ασφαλιστικά ταμεία, αναμένεται να «πυροδοτήσουν» τόσο η επικείμενη κατάργηση m s Alenas όσο και η αλλαγή του τρόπου
κοστολόγησή των σκευασμάτων. Η  πρόταση που παρουσίασαν x9es οι ηγεσίε5 του υπουργείου Υγεί- as και του Εθνικού Οργανισμού Φαρμάκων (Ε Ο Φ ) -  η οποία προκάλεσε την άμεση αντίδραση του Π α -

Σ ο Κ  -  προβλέπει τη συνταγογράφηση και «κάλυψη» από tous ασφαλισπκού5 οργανισμού5 όλων ταιν σκευασμάτων, πλην των μη υποχρεωηκάκ συντα- γογραφούμενων φαρμάκων (Μ Υ Σ Υ Φ Α ).

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΒΑΛΑΡΗΣ
Μέλος ΔοικηυκούΣυμβουλίου 

Πανελληνίου Φόρμακευνκού Συλλόγου

Το υπουργείο 
ουσιαστικά υπεκφεύγει

«Κατά την εκτίμησή μα ς γίνεται προσπάθεια να  
δημιουργηθεί νέα λίστα φαρμάκων, όπου θα έχου
μ ε  από τη μία τα φ ά ρμ ακα  που θα καλύπτονται 
από τα ασφαλισπκά ταμεία κα ι από την άλλη τα 
μη συνταγογραφούμενα φάρμακα, τα οποία, παρ' 
ότι είναι φ ά ρμακα , δ εν  θα καλύπτονται από τα 
Ταμεία. Θεω ρούμε ότι η ανακοίνω ση που έγινε  
από το υπουργείο ουσιαστικά τροποποιεί τον χα 
ρακτηρισμό της λίστa s  κα ι υπεκφεύγει μη απα
ντώντας στο βασικό ερώτημα που έχει ο κόσμο$ 
και οι φ αρμακοποιοί για το α ν  θα δίνονται όλα 
τα φ άρμακα από τα Ταμεία».

ΦΩΤΗΣ ΣΑΚΕΛΛΑΡΙΛΗΣ
Αντιπρόεδρος του Συνδέσμου Φαρμακευτικών Επιχειρήσεις, 

διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας Janssen - Olag

Είμαστε υπέρ 
ms κατάργησηε ms boras

« Ω ς  Σ ύ ν δ ε σ μ ο ς  Φ αρμακευτικώ ν Ε π ιχειρ ήσεω ν  
Ελλάδος είμαστε υπέρ της κ α τ ά ρ γ η σ η ς της λ ί
στας. Ο  κύρ ιος λό γο ς ε ίν α ι ότι ο ι έλλη νες  α σ θ ε
νείς θα έχ ο υ ν  π ρόσ β α σ η σε όλα  τα φ ά ρ μ α κα  
που κυκλοφ ορ ούν στην ελλη νικ ή  α γορά . Σ ε  ό,τι 
α φ ορά  τις τιμές α να φ ο ρ ά ς έτσι όπω ς τις ορίζει 
το υπ ουργείο  Υγεία ς, α ν  δ ε ν  μ ελετη θεί σε λ ε 
πτομέρεια η πρόταση κα ι δ ε ν  λά β ο υ μ ε υπόψ η  
τη ν π ιθ α ν ή  α ν α κ ο σ τ ο λ ό γ η σ η  β ά σ ε ι της α πο- 
φ ά σεω ς του ΣτΕ, δ εν  μ π ο ρ ού μ ε ν α  πάρουμε θέ
ση α ν  είν α ι θετική ή όχι για  τη ν  ελ λ η ν ικ ή  φ α ρ 
μ α κ ο β ιο μ η χα ν ία » .

ς τ  ΤΟ ΕΞΗΣ τα φάρμακα που «κα- 
—ι λύπτονται» από τα Ταμεία θα υκλοφορούν με την αρχική xous ιμή (με αυτή που είχαν προτού τη ειώ σουν προκειμένου να εντα- θούν στη λίστα, δηλαδή ακριβό- ερα). Ετσι, όταν ισχύσει το νέο σύ- τημα οι ασφαλισμένοι και οι συ- ταΣιούχοι θα πληρώνουν ακριβό- ερα τα φάρμακά tous, αφού θα αταβάλλουν το ποσοστό που tous ναλογεί βάσει m s  νέαε -  αρχικήε τιμήε. Για τον λόγο αυτόν οι ηγε- fe s  των υπουργείων Υγείαε και ινάπτυΣηε εΕετάίουν το ενδεχό- ενο μείωσηε των ποσοστών συμ- ετοχήε. Ακόμη όμωε δεν έχει λη- ιθεί σχετική απόφαση.Τα δε ασφαλιστικά ταμεία θα καλύπτουν» n s  τιμέε αναφοράε οι χαμηλέ5 τιμέε που έπαιρναν τα σκευάσματα για να ενταχθούν erm ίστα), οι onoiss θα παραμείνουν >s έχουν για περίπου δύο χρόνια :αι η «διαφορά» (μεταΣύ m s χα- ηλήε και m s  αρχικήε τιμήε του ιαρμάκου) θα επιστρέφεται στα α μ εία  από n s  φ αρμα κευτικέε ταιρείεε.Π ρ ο β λ ή μ α τ α  α να μ ένετα ι να πάρΣουν με τα μη υποχρεωτικά» συνταγογραφούμενα φ άρμακα ΜΥΣΥΦΑ), όπα» είναι οι βιταμίνεε ι τα σκευάσματα «lifestyle», τα ■ποια δεν θα καλύπτονται από τα ιστραλιστικά ταμεία, εκτόε και αν πάρχει γι’ αυτά συγκεκριμένη ια- ρική γνωμάτευση (π.χ., φάρμακο ία  την avτιμετώ m σn m s  παχυ- rapieias, αν ο πάσχων έχει διαβή- η, καρδιαγγειακό πρόβλημα κτλ.). ύμφωνα με έγκυρεε πληροίρορίεε, ΣετάΣεται το ενδεχόμενο να εντα- θ ο ύ ν  o m v  ομάδα των ΜΥΣΥΦΑ :αι άλλεε κam γopiεs φαρμάκων, incos οι αναλγητικέε αλοιφέε, τα ιντιόΣινα (σκευάσματα για το στο- ιάχι), τα αναλγηπκά ανηπυρεπκά :αι τα αντιβηχικά σιρόπια. Τα φάρ- ιακα αυτά -  σύμιρωνα πάνια με n s διεε πληροφορίεε -  θα μπορούν ■α διαφημίζονται, αλλά η τιμή tous Ιεν θα «καλύπτεται» από τα Ταμεία, ίνα άλλο «σενάριο» που ακούγε- αι είναι να μπει ποσοστό συμμε- oxns για την αγορά των συγκε- ιριμένων φαρμάκων που θα φθά- >ει και το 50%. Πάντα», τα φάρματα για την εΣωσωματική γονιμο- ιοίηση θα χορηγούνται δωρεάν.Ακόμη, ο υπουργόε Υγείας κ. Ν . ία κ λ α μ ά ν η ε  ανακοίνωσε ότι με η ν  εφαρμογή του γραμμωτού κώ- ίικα (bar code) om  συσκευασία του ραρμάκου θα καταργηθεί η θεώ- ιηση των συνιαγών. Enicms θα δια- ίθενται νοσοκομειακά φάρμακα ιψηλού κόστουε και από τα ιδιωπ- <ά φαρμακεία και ότι συγκροτείται "ενική Γραμματεία Φαρμάκου στο υπουργείο Υγείαε, με σκοπό τη συ- 
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αρμοδιοτήτω ν για το φ ά ρμα κο, όπα» αΣιολόγηση, έγκριση, αδειο- δότηση και καθορισμόε ημώ ν.Το ΠαΣοΚ μειά ns ανακοινώ σει του υπουργού Υγείαε προειδοποίησε ότι η κατάργηση m s λίσταε θα φέρει αυΣήσε» eras ημέε των φαρμάκων, επιβαρύνονταε τα μεσαία και χαμηλά οικονομικά στρώματα.Μάλιστα, όπα» ανέφερε σε ανακοίνωσή του ο ouvtovicrais του Κύκλου Κοινωνικών Υποθέσεων του ΠαΣοΚ κ. Θ . T o o 0 p a s , «σε όλεςtic ν /Λ Λ το  τμc P iir v .in /j iV t ic  P i v .v m c

κα ι σε όλες τις ανεπτυγμένες χώ 
ρες ισχύουν οι λίστες φ αρμάκω ν. 
Η  μόνη κυβέρνηση που εΕαγγέλ- 
λει κατάργηση λίστας είναι αυτή 
της Ν έας Δημοκρατίας»!Στόχο$ m s «λίσταε» παγκόσμια» -  σημειώνει -  είναι να προτιμώνται σε κάθε θεραπευτική κατηγορία φ άρμακα, ταυτόχρονα αποτελε- σμαηκά και φθηνότερα, ώστε και η βέληστη θεραπεία να επιτυγχάνεται για τον ασθενή και πόροι να εΕοικονομοόνται.
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η κατάργηση m s  λίσταε θα οδηγήσει σε καταστρεπτ κή επιδείνωση των οικονομικώ ν στοιχείω ν των ασφαλιστικών ταμείω ν, ραγδαία επιτάχυνση των ρυθμών αύΣησηβ m s ίραρμακευπκήβ δαπάνηε με σημαντικά αρνητικά αποτελέσματα στην εθνική οικονομία και δυσβάστακτη επιβάρυνση του οικογενειακού προϋπολογισμού των μεσαίων και κα τώ τερω ν ο ικ ο ν ο μ ικ ά  στρωμάτων του λαού μαε.T7ACWA <Τ>νΛΓΓAMTAOV

Μϊ το νέο σύστημα κοστολόγησηβ οι ασφαλισμένοι και οι συνταίιούχοι θα πληρώνουν ακριβότερα τα φάρμακά tous

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΚΟΣΜΙΑΗΣ
Βουλευτής Επικράτειας του ΠαΣοΚ, 
τ. γενικός γραμματέας Υπουργικού 

Συμβουλίου, πρώην ΓΤ 
του υπουργείου Εμπορίου

Η  δαπάνη θα ανίάνει 
όσο οι άνθρωποι 
ζουν περισσότερο

«Τ ο 1 9 9 7  μ ειώ θ η κα ν οι τιμές 
ό λ ω ν  τω ν φ α ρ μ ά κ ω ν  μ ε σ ο -  
σταθμικά κατά 16% λόγω  α λ 
λ α γ ή ς  του τρόπου τ ιμ ο λ ό γ η 
σ η ς κα ι επ ιπ λέον  10% λ ό γ ω  
κα τά ρ γη σ η ς των υπέρ τρίτων 
ε π ιβ α ρ ύ ν σ ε ω ν , δ η λ α δ ή  σ υ 
νολικά  26%. Α π ό  τις μ ειώ σ εις  
αυτές ω φ ελ ή θ η κ α ν  το Δ η μ ό 
σ ιο , σι α σ φ αλιστικοί ο ρ γ α ν ι
σ μ οί κ α ι οι καταναλω τές. Α ν  
π ροσθ έσει κα νείς  το ποσοστό  
αυτό σ τ η ν  ετήσ ια  σ υ ν ο λ ικ ή  
φ α ρ μ α κ ε υ τ ικ ή  δ α π ά ν η , θ α  
διαπιστώ σει σ ε β ο ιο  ύψ ος θα  
ήταν αυτή χω ρίς τα μέτρα του 
1 9 9 7 . Η  φ α ρ μ α κ ε υ τ ικ ή  δ α 
π ά ν η  θα αυδάνει νομ οτελεια 
κά όσο οι άνθρωποι δουν ο λ ο 
έν α  περισσότερα χ ρ ό ν ια  κ α ι  
παράγονται κα ι κυκλοφ ορ ούν  
σ τ η ν  α γ ο ρ ά  ν έ α  φ ά ρ μ α κ α  
αποτελεσματικότερα αλλά και 
α κριβότερα  λόγω  του υψ η λού  
κόστους έρ ευ να ς».

ΔΙΑΜΑΝΤΗΣ ΜΑΥΡΟΔΟΓΛΟΥ
Πρόεδρος ms Ομοσπονδίας 
ΣυνταΕιούχων ΙΚΑ Ελλάδας

Ζητάμε να 
συνταγογραφούνται 

όλα τα φάρμακα
« Σ υ μ φ ω ν ο ύ μ ε μ ε  τη ν  κ α τά ρ 
γ η σ η  της λίστας, αλλά μ ε  τη ν  
ο υ σ ια σ τική  κ α τ ά ρ γ η σ ή  τη ς. 
Δ η λ α δ ή  να  μ η ν  υπ άρχουν μ η  
υ π ο χρ εω τικώ ς σ υ ν τ α γ ο γ ρ α -  
φ ο ύ μ ε ν α  φ ά ρ μ α κ α . Ζ η τ ά μ ε  
ν α  σ υ ντα γο γρ α φ ο ύ ντα ι όλα  
τα φ ά ρ μ α κ α , σ ύ μ φ ω ν α  μ ε  
τ η ν  α ν ά γ κ η  του α σ θ ε ν ο ύ ς , 
κ α ι γ ια  τους σ υ ντα Ε ιού χου ς  
να  μ η ν  υ π ά ρ χ ο υ ν  π ο σ ο σ τά  
σ υ μ μ ετ οχή ς στην α γ ο ρ ά  τω ν  
φ α ρ μ ά κ ω ν . Τ ο π ρ ό β λ η μ α  
όμω ς είνα ι η επ ικείμ ενη α ν α 
κ ο σ τ ο λ ό γ η σ η  τω ν φ α ρ μ ά 
κ ω ν . Ω ς  σ ήμ ερα  η Ελλάδα ε ί
χ ε  το π ιο  φ θ η ν ό  φ ά ρ μ α κ ο  
σ τη ν Ευρω π αϊκή Ε νω σ η , τώ 
ρ α  θα κοστολογούνται μ ε  τον  
μ έ σ ο ν  ό ρ ο  των τρ ιώ ν χ α μ η 
λό τερ ω ν τιμώ ν της Ε υ ρ ω π α ϊ
κ ή ς  Ε νω σ η ς. Είμαστε α ντίθ ε-


